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De gedeputeerde zal in de commissie mondeling op de opwaarderingen ingaan. 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
GroenLinks 1  Kan een systeem met door provincie 

gewenste kwaliteit per gebied (ook al kan 
die niet worden afgedwongen) een 
mogelijkheid zijn om perverse prikkel tegen 
te gaan? 
 

Ja, het vastleggen van de wezenlijke 
kenmerken en waarden kan hier bijdrage 
aan leveren. Bij het vastleggen van de 
wezenlijke kenmerken en waarden (inclusief 
de potenties) leggen we de huidige en 
gewenste kwaliteit vast. Aangezien de mwb 
uitgaat van een versterking van deze 
kwaliteit en daarbij dus ook de potenties 
betrokken worden draagt dit bij aan het 
voorkomen van de situatie dat slecht beheer 
leidt tot het gemakkelijker toepassen van de 
mwb en daarmee een perverse prikkel 
ontstaat.   

 2 Wat is de relatie van de MWB met de wet 
natuurbescherming?  
 

Hoewel de Mwb en de Wet 
natuurbescherming twee afzonderlijke 
kaders zijn, is er wel overlap tussen de 
beschermingsregimes. 
De NNN regels (waar de Mwb onder valt) 
komen voort uit het provinciale 
omgevingsbeleid en heeft tot doel om het 
NNN te beschermen. Deze bescherming 
vindt plaats door middel van instructieregels 
voor Omgevingsplannen (nu 
bestemmingsplannen) van gemeenten. Als 
provincie stellen wij deze instructieregels en 
beoordelen we of bestemmingsplannen 
passen hieraan voldoen.  
 
De Wet natuurbescherming heeft betrekking 
op soortenbescherming, bescherming van 
houtopstanden en Natura 2000. Wat betreft 
soortenbescherming is de wet er om 
planten- en diersoorten die in Nederland in 
het wild voorkomen te beschermen. De wet 
kent een aantal verboden, bijvoorbeeld het 
verwijderen van bepaalde planten en het 
verstoren of doden van sommige dieren. In 
bepaalde situaties en onder bepaalde 
omstandigheden mag dit wel, maar daarvoor 
is dan een ontheffing (mogelijk als 
onderdeel van een omgevingsvergunning) of 
vrijstelling nodig. Wij zijn als provincie, met 
uitzondering van rijksobjecten zoals 
defensieterreinen, bevoegd gezag voor het 
verlenen van deze ontheffingen.  
 
Hoewel de beide regimes dus andere 
doeleinden dienen en andere procedure en 
bevoegdheden kennen, is er wel degelijk 
overlap tussen de regimes. De waarde van 
het NNN wordt uitgedrukt aan de hand van 
de Wezenlijke kenmerken en waarden 
(WKW). Tot deze WKW behoren ook de 
aanwezigheid van bijzondere soorten, die 
dus ook vanuit het Wnb beschermd (kunnen 
zijn). Hoewel dat een meer directe relatie 
betreft, kunnen ook de andere waarden die 
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worden beschreven in de WKW van invloed 
zijn op de instandhouding van soorten uit de 
Wnb.  
 
Een plan waarbij een ontwikkeling wordt 
mogelijk gemaakt moet mogelijk zijn binnen 
de wettelijke kaders. Dit is zowel het 
landelijke kader Wnb als provinciaal kader 
IOV. Bij de NNN beoordeling van het plan 
worden beschermde soorten dus al 
betrokken. Het gaat hier bij de mwb wel om 
een verbetering van het NNN voor alle 
betrokken soorten. Een ruimtelijk plan is een 
globale toetsing op Wnb aspecten waarbij 
de definitieve toetsing door de provincie als 
bevoegd gezag pas zal plaatsvinden als er 
concrete projecten en onderzoeken 
voorliggen.  
 

 3 Bij Prattenburg was sprake van 
dassenburchten. Is de natuurbegraafplaats 
zoals gepland dan niet  zo wie zo een 
probleem?  
 

Prattenburg is een van de casussen die 
genoemd worden op de lijst en nog ter 
beoordeling voor liggen. Het plan dat nu 
voor ligt voldoet nog niet aan de 
voorwaarden van de 
Meerwaardebenadering. Hier is ook recent 
bestuurlijk contact met de gemeente over 
geweest. De dassenburcht is beschermd 
vanuit de Wet natuurbescherming en een 
natuurbegraafplaats is alleen mogelijk als de 
verblijfplaatsen van de das (burcht) en en 
het foerageergebied  van de das niet 
worden aangetast of dat voldaan kan 
worden aan alle voorwaarden van een 
ontheffing. 
 

 4 Welke mogelijkheden zijn er om de 
financiële draag vlak voor landgoederen te 
verbeteren anders dan bebouwing?  
 

Dit onderwerp maakt geen onderdeel uit van 
de motie. Graag verwijzen wij u naar de 
recent geactualiseerde Leidraad Behoud 
door ontwikkeling op Historische 
buitenplaatsen dat als hulpmiddel is 
opgesteld bij het beoordelen van 
ontwikkelplannen die een bijdrage moeten 
leveren aan de duurzame instandhouding 
van landgoederen (leidraad bij de 
toepassing van de uitzondering 
verstedelijkingsverbod). 
 
Wat voor het NNN-beleid van belang is, is 
dat de landgoederen moeten aantonen dat 
bebouwing in het NNN daadwerkelijk 
noodzakelijk is voor instandhouding van het 
landgoed. Indien er andere oplossingen zijn 
die het NNN niet of minder aantasten, 
bijvoorbeeld door geen nieuwe bebouwing 
te realiseren of het NNN via andere 
activiteiten minder) aan te tasten, is 
aantasting niet toegestaan. 

ChristenUnie 5 "Bovendien geven natuur- en 
milieuorganisaties aan een meer 
substantiële meerwaarde te willen zien". Wij 

Natuur- en milieuorganisaties hebben 
aangegeven dat zij graag zouden zien dat 
de provincie grote knelpunten in de werking 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Bestuur-Economie-en-Middelen/2023/25-januari/15:30/SB-Actualisering-leidraad-Behoud-door-Ontwikkeling-Historische-Buitenplaatsen/Leidraad-Behoud-door-Ontwikkeling-Historische-Buitenplaatsen.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Bestuur-Economie-en-Middelen/2023/25-januari/15:30/SB-Actualisering-leidraad-Behoud-door-Ontwikkeling-Historische-Buitenplaatsen/Leidraad-Behoud-door-Ontwikkeling-Historische-Buitenplaatsen.pdf
https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Bestuur-Economie-en-Middelen/2023/25-januari/15:30/SB-Actualisering-leidraad-Behoud-door-Ontwikkeling-Historische-Buitenplaatsen/Leidraad-Behoud-door-Ontwikkeling-Historische-Buitenplaatsen.pdf
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lezen graag wat meer uitleg over wat de 
organisaties hiermee bedoelen en of zij 
hierbij ook suggesties hebben gedaan. 

 

van het NNN in beeld brengt en oplost 
(zoals bijvoorbeeld een ecoduct).  
Naar ons inzicht is dit een spoor dat niet per 
se samenhang heeft met gemeentelijke 
ruimtelijke ontwikkelingen. Zo zijn er voor 
het realiseren van ecoducten lopende 
programma’s.  
 
Wel overwegen wij om de minimale 
oppervlaktecompensatie te verhogen. Dit 
omdat wij denken dat een grotere 
meerwaarde in oppervlakte ook leidt tot een 
substantiëlere meerwaarde in kwaliteit en 
samenhang. Wel willen we er graag 
aandacht voor houden dat de overwegingen 
zich niet enkel gaan richten op het behalen 
van een minimale oppervlaktecompensatie. 
Ook de nee-tenzij afweging, het zoveel 
mogelijk beperken van de aantasting en een 
duidelijke meerwaarde voor de kwaliteit en 
samenhang van het NNN zijn essentiële 
onderdelen om van een substantiële 
meerwaarde te kunnen spreken. 
 
 
 
  

 6 GS schrijft: "Daarnaast moet bij een 
aanpassing van de regels de consequenties 
daarvan voor deze lopende casussen goed 
in het oog worden gehouden". Wat kunnen 
de implicaties zijn? 

 

Voor de lopende casussen loopt momenteel 
een zorgvuldig proces om een duidelijke 
meerwaarde voor het NNN te ontwerpen en 
een goede belangenafweging te maken. 
 
Op het moment dat de regels worden 
aangescherpt kan dit ertoe leiden dat een 
aantal van de lopende casussen niet meer 
voldoet/kan voldoen aan de voorwaarden 
vanuit de IOV. Dit is overigens alleen het 
geval als het plan niet ter inzage is gelegd 
bij inwerkingtreding van de eerste wijziging 
van de Omgevingsvergunning.  
Wij vinden het van belang om bij aanpassing 
van de regel inzichtelijk te maken welke 
gevolgen dit heeft voor lopende casussen, 
zodat deze gevolgen goed kunnen worden 
meegewogen in de afweging tot aanpassing 
van de regel. 
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GroenLinks, 
ChristenUnie, 
PvdA, CDA & 
D66 

7 "De uitwerking van de wezenlijke kenmerken 
en waarden is gereed medio 2023. De 
handreiking zal in Q4 dit jaar worden 
afgerond". De uitwerking laat al langer op 
zich wachten. Wat maakt dat de handreiking 
pas 2023 beschikbaar is? 

In de afgelopen periode zijn de casussen en 
uitwerking van de regels intensief gevolgd 
waarbij onder andere informatie is 
opgehaald om de handreiking te kunnen 
opstellen.  De handreiking zelf zal aan 
moeten sluiten op de aanpassingen in de 
regels en dat betekent dat deze pas na 
vaststelling van de eerste wijziging OV 
volledig kan worden afgerond.  

 


